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Plats och tid Kommunhuset plan 2, Munkhättevägen 45, Tumba, kl  19:00 
 
Beslutande Robert Aslan (S), ordförande

 
Deniz Bulduk (MP), vice ordfö-
rande 

 Yusuf Aydin (KD), andre vice  
Ordförande 

Stig-Åke Carlsson (S) tjänstgö-
rande ersättare för Adnan Issa (S) 

 Mona Shafahi (S)  Ranjith Sivanesan (S) 
 Ornina Heido (S) Ufuk Sen (M) 
 Märta Engelberth-Fridell (M) Kjell Sjöberg (TUP) 
 Pia Carlson (V)   
   
Ersättare Lisa Forssberg (S) (§70-77), Michael Erikson (M), Douglas Lillerud 

(M), James Jin (MP), Therese Lind (TUP), Sofia Johansson (L) 
 

Övriga deltagande Pernilla Hellman (kultur- och fritidschef), Andreas Dahlgren (admi-
nistrativ chef), Ann-Christine Andersson (verksamhetschef Ungdom 
och förening), Ida Burén (verksamhetschef Kulturen), Linus Söder-
ling (tf verksamhetschef Idrott och anläggning), Roger Vintemar 
(föredragande ärende §74), Kenneth Hedlööf (förslagsställare §70) 
och Ann Gustafsson (nämndsekreterare).   
 
Tre anställda vid kultur- och fritidsförvaltningen deltog som åhörare 
under mötet. Sju personer från olika skytteföreningar deltog som 
åhörare till och med §74. 
 

  
 
Utses att justera Kjell Sjöberg (TUP)  

 

Plats och tid för justering Kultur- och fritidsförvaltningen, plan 2, 2017-10-09 
 
 

Sekreterare  Paragrafer 70-81  
 Ann Gustafsson  
  
  
Ordförande  
 Robert Aslan (S)       
  
  
Justerare  
 Kjell Sjöberg (TUP)
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ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 Nämnd Sammanträdesdatum 

 Kultur- och fritidsnämnden 2017-10-02  
 Anslaget den Nedtas den 

 2017-10-10 2017-11-01 
 Förvaringsplats för protokollet  

 Kultur- och fritidsförvaltningen, plan 2
 Underskrift 

 
_________________________

 Ann Gustafsson
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§ 70 

Svar på mbf - Badbuss från Tumba till Sandviksbadet 
(KOF/2017:110)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 

Förslagsställaren önskar att kommunen att inrättar en badbuss som transpor-
terar badgäster mellan Tumba C och Sandviksbadet. Detta som ett komple-
ment till SL:s ordinarie busstrafik, som enligt förslagsställaren tidvis är glest 
trafikerad. 
 
Kultur- och fritidsnämnden avslår förslaget med hänvisning till att det finns 
väl utbyggd kollektivtrafik den föreslagna sträckan. 
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§ 71 

Svar på mbf - Förbättra basketplan vid Tors väg 
(KOF/2017:128)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har mottagit ett medborgarförslag att anlägga 
en basketplan med gummiasfaltsunderlag i Norsborg. Förslagsställaren 
hänvisar till basketplanen i Alby folkhälsopark som förebild och efterfrå-
gar en liknande arena i Norsborg, med motiveringen att den skulle utnytt-
jas av många ungdomar i området. 
 
Förslagsställaren pekar ut en befintlig basketplan på Tors väg som möjligt 
objekt att rusta upp. Markägare för den utpekade platsen är Botkyrkabyg-
gen. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har redan våren 2017 beslutat att ge kultur- 
och fritidsförvaltningen i uppdrag att anlägga en basketplan med fullstora 
mått, gummiunderlag och läktare som en del av upprustningen av Brunna 
IP i Norsborg. Basketplanen på Brunna invigs under senhösten 2017. För-
slagsställaren förklarar sig tillfreds med den lösningen och ser inga pro-
blem att planen hamnar på Brunna istället för på Tors väg. 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  5[16] 
Kultur- och fritidsnämnden  

 2017-10-03   

 

 

§ 72 

Yttrande över motion - Renovera järnåldersbyn Hogslagby 
(SD) (KOF/2017:111)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 

Motionären vill att järnåldersbyn Hogslaby i Hågelbyparken renoveras och 
att det bör utredas hur järnåldersbyn kan utvecklas i framtiden. Kultur- och 
fritidsnämnden är medveten om att järnåldersbyn Hogslaby är i stort behov 
av nya lokaler för sin verksamhet. Det har dröjt med renovering, då verk-
samheten har inväntat kommunens större planer för Hågelbys framtid. Vissa 
renoveringsåtgärder har gjorts sedan motionen skrevs 2015. 
 
Kultur- och fritidsnämndens tog beslut den 4 september 2017, som del av 
ärendet Mål och budget 2018, om ett uppdrag för detta. Uppdraget gäller att 
utreda framtida utvecklingen för Hogsla järnåldersby och Hågelby 4H i re-
lation till Vision Hågelby. 

 

 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  6[16] 
Kultur- och fritidsnämnden  

 2017-10-03   

 

 

§ 73 

Alby Dialogforum 2017-05-18 (KOF/2017:109)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden överlämnar kultur- och fritidsförvaltningens 
tjänsteskrivelse KOF/2017:109 till kommunledningsförvaltningen som svar 
på frågor ställda vid Alby Dialogforum 2017-05-18. 
 

Sammanfattning 

Alby Dialogforum 2017-05-18 handlade generellt om hur gemensamma 
krafter kan göra Alby till en tryggare och trevligare kommundel. Följande 
synpunkt lämnades specifikt till kultur- och fritidsnämnden: 

 
- Det finns ett konstverk i grå betong i korsningen Albyvä-

gen/Hågelbyvägen som folk upplever som stötande.  
 
Kultur- och fritidsnämnden ombads också att besvara följande fråga, initialt 
ställd till vård- och omsorgsnämnden: 

 
- Det saknas aktiviteter för pensionärer i Alby. I Tumba finns exempelvis 

Mötesplats Grödinge. Hur kan kommunen stötta aktiviteter för äldre i 
Alby?  

 
Kultur- och fritidsförvaltningen besvarar frågorna i sin tjänsteskrivelse 
KOF/2017:109 och föreslår att tjänsteskrivelsen ska utgöra kultur- och fri-
tidsnämndens svar till Alby Dialogforum 2017-05-18. 
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§ 74 

Huvudprinciper för Hacksjöbanan (KOF/2017:146)  

	
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att: 
 Botkyrka kommun tar över det fulla ansvaret för Hacksjöns skjutbana  
 framtida styrning och drift ska ske i enlighet med föreslagna huvudprin-

ciper. 
	
Sammanfattning 

Hacksjöns skjutbana är en av Sveriges större skjutbanor och har varit aktiv 
sedan tidigt 1970-tal. Den ägs gemensamt av Botkyrka kommun, Huddinge 
kommun och Stockholm stad och 16 föreningar från dessa tre kommuner 
nyttjar anläggningen. Sedan 2009 har föreningsalliansen Hacksjöns skytte-
organisation (HSO) haft ett större ansvar för säkerhet, drift, skötsel och ut-
veckling av anläggningen. De senaste åren har det blivit tydligt att det inte 
fungerat i enlighet med ambitionen. I januari 2016 beslutades därför att en 
större översyn av hur verksamheten samt anläggningen ska drivas skulle gö-
ras.  
 
Denna översyn som skett i flera steg visar tydligt att det ställer stora krav på 
att driva en större skytteanläggning. Detta både formella i form av miljötill-
stånd och säkerhetskrav, samt icke-formella relationella i dialog, transpara-
rens och tydlighet med närboende och andra. Vidare är slutsatsen att det inte 
är möjligt för en föreningsallians att ta detta ansvar. Förslaget från ägar-
kommunerna är därför att Botkyrka kommun tar över hela ansvaret för 
Hacksjöns skjutbana enligt ett antal huvudprinciper. 
 
 Hacksjöns skjutbana är ett långsiktigt åtagande för ägarkommunerna. 
 Hacksjöns skjutbana är och upplevs som en trygg och säker anläggning.  
 Botkyrka kommun är ansvarig för drift, skötsel och uppföljning av 

Hacksjöns skjutbana.  
 HSO ska samla föreningar aktiva på Hacksjöns skjutbana.  
 Botkyrka kommun tar ansvaret för inpasserings- och säkerhetssystem.  
 Botkyrka kommun införa en taxa för nyttjande av anläggningen.  
 
Dessa föreslagna huvudprinciper är utgångspunkten för hur styrning och 
drift av Hacksjöns skjutbana ska vara.  
 
Yttranderätt för allmänheten 

Kultur- och fritidsnämnden beviljar Lennart Pree från Stockholms Amatör 
förening rätt att yttra sig i ärendet. 
	
Yrkanden 

(M) yrkar i första hand på återremiss för att ge föreningsutskottet möjlighet 
att bereda ärendet. 
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(M) yrkar i andra hand på bifall till ordförandeförslaget exklusive skrivel-
serna om HSO:s roll för att istället anta arbetsordningen i enlighet med 
”Ishall 2000”.  
(TUP) bifaller (M):s bägge yrkanden. 
(KD) bifaller (M):s bägge yrkanden. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om att avgöra ärendet vid sammanträdet al-
ternativt återremittera ärendet enligt yrkande ett från (M), (KD) och (TUP). 
Ordförande finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar att ärendet ska av-
göras vid sammanträdet.  
 
Ordförande ställer proposition om ordförandeförslaget alternativt yrkande 
två från (M), (KD) och (TUP) och finner att kultur- och fritidsnämnden be-
slutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
Särskilt yttrande 

(L) instämmer i yrkandena från (M), (KD) och (TUP) såsom eget yttrande. 
 

Reservationer 

(M), (KD) och (TUP) reserverar sig mot beslutet.   
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§ 75 

Fotbollsarena för spel i Superettan/Damallsvenskan 
(KOF/2017:123)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden godkänner rapporten Plan för fotbollsarena för 
spel i Superettan/Allsvenskan i Brunna, och överlämnar den till kommun-
fullmäktige. 

 
Sammanfattning 

Kultur- och fritidsförvaltningen har av kommunfullmäktige fått uppdraget 
att utreda om Brunna IP kan anpassas för fotbollsspel i Superettan herr och 
Allsvenskan dam, (KS/2012.478). Utredningen som förvaltningen har gjort 
visar att det går att bygga en fotbollsarena på Brunna IP som uppfyller kra-
ven för tävlingsspel i Superettan herr och Allsvenskan dam. Den grovt upp-
skattade kostnaden för detta är 90 mkr och beräknas tidsmässigt ta 3,5 år.   

 
I rapporten Plan för fotbollsarena för spel i Superettan/Allsvenskan i 
Brunna, redogör förvaltningen närmare för vilka krav detta innebär, om det 
är möjligt på Brunna IP samt redogör för den grovt uppskattade kostnaden.  
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§ 76 

Delårsrapport 2 (KOF/2017:83)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden godkänner delårsrapport 2 2017. 
 
Sammanfattning 

Den ekonomiska prognosen i samband med Kultur- och fritidsnämndens 
andra delårsrapport 2017 visar på ett överskott på 2 020 tkr för året. Över-
skottet beror till stor del på uteblivna personalkostnader på grund av vakan-
ser i samband med rekryteringar samt en sammanslagning av enheter inom 
biblioteksverksamheten. Överskottet hålls nere genom att ytterligare insatser 
medgivits kring exempelvis lovaktiviteter och underhåll. Vad gäller målupp-
fyllelsen av målområden och nämndmål bedöms den fortsatt vara god till 
mycket stor del och i annat fall godtagbar. Samtliga åtaganden bedöms ge-
nomföras helt eller vara påbörjade innan året är slut.  
 
Årets investeringar pekar på ett underskott på cirka 112 tkr utöver de 8 219 
tkr som budgeterats.  
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§ 77 

Effektiviseringar inför 2018 (KOF/2017:124)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden fastställer förslaget till effektiviseringar 2018.  
 
Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens effektiviseringsbeting 2018 uppgår till 4 767 
tkr vilket motsvara cirka 2% av nämndens budget. Effektiviseringar i lik-
nande omfattning är att vänta kommande år utifrån de planeringsförutsätt-
ningar som kommunen arbetar efter. Kultur- och fritidsförvaltningen har ta-
git fram ett antal förslag på möjliga effektiviseringar för kultur- och fritids-
nämnden att ta ställning till. Förslagen omfattar exempelvis innehållna re-
sursfördelningsmedel, färre avtal med externa parter, ett par mindre organi-
sationsförändringar, energieffektiviseringar och ökad uthyrning av vinter-
planer.  
 
Anteckning 

Kjell Sjöberg (TUP) önskar få antecknat i protokollet att de föreningar och 
anläggningar som berörs av minskningen av vissa anläggningsavtal med id-
rottsföreningar är Tumba Tennis avseende Pelletäppan och Tullinge TP av-
seende Brantbrinks IP. 
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§ 78 

Fastställande av ekonomiska ramar för föreningsbidrag 
2018 (KOF/2017:101)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att: 
 
- fastställa förslaget på de ekonomiska ramarna för föreningsstöd 2018 i 

enlighet med tjänsteskrivelsen och tabell 2  
- föra över 280tkr från bidragskategorin ”konstnärliga föreningar” till ra-

men för kulturstöd 
- ge kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag 

på reviderade kriterier för stödformerna ”Evenemangsbidrag”, ”Kreativa 
fonden” och ”Drömdeg” så att dessa bättre stödjer nämndens målupp-
fyllnad   

- godkänna denna tjänsteskrivelse som återrapportering på uppdraget från 
kommunstyrelsen i samband med ärendet Utvärdering av kommunens 
sponsringsverksamhet (KS/2016:567). 

 
Sammanfattning 

Varje år fastställer kultur- och fritidsnämnden ekonomiska ramar för före-
ningsbidragen. Detta görs för att föreningshandläggarna ska ha en ram att 
utgå ifrån i sin bidragsberedning. Ramen är preliminär då budgeten fastställs 
först vid decembernämnden och alltså inte är fastslagen när beslutet om de 
ekonomiska ramarna tas. Under bidragsberedningen kan det därför bli nöd-
vändigt att göra mindre justeringar mellan områdena.  
 
Under 2018 har ramen för föreningsstöd tillförts 850tkr efter beslut i kom-
munstyrelsen. Dessa medel fördelas inför 2018 till olika föreningskategorier 
enligt förslaget i tjänsteskrivelsen. 
 
Yrkanden 

(TUP) yrkar på återremiss för att ge föreningsutskottet möjlighet att bereda 
ärendet. 
(M) bifaller (TUP):s yrkande. 
(KD) bifaller (TUP):s yrkande. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om att avgöra ärendet vid sammanträdet al-
ternativt återremittera ärendet enligt yrkandet från (TUP), (M) och (KD). 
Ordförande finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar att ärendet ska av-
göras vid sammanträdet.  
 
Ordföranden finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar i enlighet med 
ordförandeförslaget.  
 
Särskilt yttrande 
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(L) instämmer i yrkandet från (TUP), (KD) och (M) såsom eget yttrande. 
 

Reservationer 

(TUP), (KD) och (M) reserverar sig mot beslutet.   
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§ 79 

Yttrande över remiss - Strategi för näringsliv, arbetsmark-
nad och idéburen sektor (KOF/2017:112)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden godkänner kultur- och fritidsförvaltningens 
tjänsteskrivelse och överlämnar den till kommunstyrelsen.   
 
Sammanfattning  

Kultur- och fritidsnämnden har tilldelats ett missiv från kommunstyrelsen 
gällande att lämna remissvar på förslag till ny strategi för näringsliv, ar-
betsmarknad och idéburen sektor (KS/2016:275). Nämnden har, tillsam-
mans med socialnämnden, ombetts att yttra sig över den del av strategin 
som avser idéburen sektor.  
 
Det är kultur- och fritidsförvaltningens uppfattning att förslaget till strategi 
behöver tydliggöras på den punkten att strategin främst avser den typ av för-
eningar och andra icke-kommersiella organisationsformer som vill och kan 
bidra till utvecklingen av ett mer allmänt intresse. Förvaltningen befarar an-
nars att tillämpningen av strategin kan försvåras och även få icke-önskvärda 
effekter för såväl kultur- och fritidsnämndens och förvaltningens eget arbete 
som Botkyrkas föreningsliv och dess relation till nämnden. Botkyrkas före-
ningsliv och andra liknande aktörer får inte riskera att ”dras över en kam” av 
kommunorganisationen. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen ställer sig positiv till IOP i sig men vill 
uppmärksamma kommunstyrelsen på att IOP som samverkansform sanno-
likt inte är möjlig för eller tilltalar en majoritet av Botkyrkas kultur- och id-
rottsföreningar. Utöver detta tillför IOP som samverkansform i sig inte mer 
resurser till att främja föreningslivet. Det är samtidigt förvaltningens farhåga 
att införande av IOP kommer att föda förväntningar inom föreningslivet på 
nya resurser. 
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§ 80 

Sammanträdesordning 2018 (KOF/2017:117)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden godkänner sammanträdesordningen för 2018. 
 
Sammanfattning 

I september fattar kultur- och fritidsnämnden beslut om datum för nämnd-
sammanträden följande år. Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår följande 
sammanträdesordning för 2018: 
 
- Måndag 12 februari   
- Måndag 26 mars 
- Tisdag 24 april 
- Måndag 21 maj 
- Måndag 3 september 
- Måndag 1 oktober 
- Måndag 12 november 
- Måndag 10 december 
  
 
Yrkanden 

(TUP) yrkar på att sammanträdet tisdag 24 april förläggs på måndag 23 
april.  
(M) bifaller (TUP):s yrkande. 
  
Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om att besluta i enlighet med ordförandeför-
slaget alternativt enligt yrkandet från (TUP) och (M). Ordföranden finner att 
kultur- och fritidsnämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
Reservationer 

(TUP) och (M) reserverar sig mot beslutet.   
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§ 81 

Återrapportering av sjukfrånvaro (KOF/2017:156)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden godkänner återrapporteringen av sjukfrånvaro. 
 
Sammanfattning 

I ”Förutsättningar för nämndernas arbete med Mål och budget 2018 med 
flerårsplan 2019-2021” uppdrogs till samtliga nämnder att vidta åtgärder för 
att minska korttidsfrånvaron. Korttidsfrånvaron inom nämndens ansvarsom-
råde bedöms vara relativt låg och förvaltningen föreslår inga ytterligare åt-
gärder än de rutinförändringar som skett under 2016 och 2017.  
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